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ZÁPIS ZE 102. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 
UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 27. 6. 2022 HYBRIDNÍ FORMOU 

 

Přítomni  
senátoři Kryštof Barták, Petra Bartošová, Monika Černá, Eliška Greplová, Filip Grygar, Daniel 
Havlíček, Adam Horálek, Helena Jaklová, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, 
Vítězslav Prchal, Hana Stoklasová, Lada Viková, omluven Vladan Hanulík, 
hosté za vedení fakulty Jiří Kubeš, Šárka Bubíková, Tomáš Hejduk, Veronika Kovářová, Ivo 
Říha, dále Gabriela Gańczarczyk, Miroslav Kouba, Jiří Studený a Michal Téra. 
 
Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání 
3. Projednání návrhu na odvolání člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice  
4. Projednání návrhu děkana na jmenování člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 

na zbytek funkčního období – předkládá děkan fakulty doc. Kubeš 
5. Projednání fakultního rozpočtu 
6. Různé 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 14 zvolených senátorů.  

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně senátu zahájila ve 13 hodin zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, senátory 
a hosty. Kryštof Barták z komory studentů byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  13 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal Kryštof Barták 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně požádala senátory o změnu v pořadí projednávaných bodů a o doplnění programu 
zasedání o další bod, projednání záměru podat novou akreditaci, podklady k tomuto bodu 
dostali senátoři v úterý 21. června ráno.  

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání   
3. Projednání fakultního rozpočtu 
4. Projednání návrhu děkana na odvolání člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice  
5. Projednání návrhu děkana na jmenování člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 

na zbytek funkčního období  
6. Projednání návrhu žádosti o udělení akreditace akademicky zaměřeného bakalářského 

studijního programu Středoevropská studia – bez specializací  
7. Různé  
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Hlasování:  14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen v opraveném znění. 

3. Projednání fakultního rozpočtu 
 
Každá fakulta veřejné vysoké školy je povinna podle § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 137/2016 
Sb. o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) 
každoročně vypracovat rozpočet fakulty a předložit jej ke schválení fakultnímu senátu. Návrh 
navazuje na schválení univerzitního rozpočtu na zasedání univerzitního senátu dne 19. června 
2022, vychází z něj a byl v části rozpočtů kateder projednán s vedením všech kateder/ústavu 
během června 2022. Senátorům byl návrh rozpočtu zaslán 15. června, 21. června proběhla nad 
rozpočtem schůzka zájemců z řad senátorů s tajemnicí fakulty. 

Tajemnice fakulty návrh rozpočtu podrobně představila. V roce 2022 bude fakulta hospodařit 
s částkou 171 102 tis. Kč. Z toho 169 458 tis. Kč připadá na neinvestiční akce a 1 644 tis. Kč 
připadá na investiční akce. Celkově došlo v neinvestičních prostředcích k nárůstu o 5,7 % oproti 
rozpočtu plánovanému na rok 2021. Nárůst lze sledovat ve všech hlavních zdrojích rozpočtu 
(příspěvek, DKRVO, granty a projekty). Rozpočet je sestaven jako vyrovnaný. Investiční a 
neinvestiční prostředky jsou rozpočtovány odděleně. 

V následné diskusi tajemnice zodpověděla dotazy senátorů Horálka, Černé, Grygara. Dr. 
Horálek navrhuje zavést do budoucna systém studentokreditů. Docentka Černá upozornila na 
stejné položky na vyjíždějící a přijíždějící studenty (str. 13) a navrhla, aby v budoucnu byla 
zohledněna větší náročnost výuky studentů přijíždějících. Děkan fakulty vyjádřil s tímto 
návrhem souhlas a přislíbil otevřít debatu o rozdělování peněz na FF na podzim tohoto roku 
v přípravě na rozpočet 2023. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal a schvaluje rozpočet Fakulty 
filozofické UPCE na rok 2022 v předloženém znění. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

4. Projednání návrhu na odvolání člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 

Děkan fakulty doc. Kubeš informoval senátory, že člen VR FF UPCE doc. Petr Poslední končí 
na vlastní žádost pracovní poměr na FF k 30. 6. 2022. Žádá též o ukončení členství ve vědecké 
radě FF UPCE. Děkan může odvolat člena VR jen po odsouhlasení senátem (viz Statut FF 
UPCE, čl. 14, odst. 3, písmeno a). 

Usnesení: 

Akademický senát FF Univerzity Pardubice projednal a schvaluje návrh děkana na 
odvolání doc. Petra Posledního z pozice člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice. 

 
Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
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5. Projednání návrhu na jmenování člena Vědecké rady FF Univerzity Pardubice na 
zbytek funkčního období 

Děkan fakulty doc. Kubeš seznámil senátory s návrhem na obsazení uvolněného místa ve VR 
FF po doc. Posledním. Po konzultaci s vedením Katedry literární kultury a slavistiky FF 
navrhuje děkan doc. Mgr. Erika Gilka, Ph.D., z Katedry bohemistiky FF UP Olomouc. Žádá 
senát o vyslovení souhlasu s jmenováním docenta Gilka členem Vědecké rady FF UPCE k 1. 
září 2022 (podle § 29, odst. 1 zákona o VŠ, od.) 
 

Usnesení:  

Akademický senát FF Univerzity Pardubice projednal a schvaluje návrh děkana na 
jmenování doc. Mgr. Erika Gilka, Ph.D., členem Vědecké rady FF Univerzity Pardubice. 

Hlasování:  14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
 

6. Projednání návrhu žádosti o udělení akreditace akademicky zaměřeného 
bakalářského studijního programu Středoevropská studia – bez specializací  
 

Děkan fakulty informoval senátory o zamítnutí předložené akreditace bakalářského SP 
Slovanská studia Národním akreditačním úřadem. Kolegové z KLKS nyní připravili nový BSP 
Středoevropská studia – bez specializací. Vědecká rada FF UPCE hlasuje již o upravené verzi 
návrhu, po úpravách následujících po jednáních s ÚHV. RVH UPCE projedná upravený návrh 
během léta. 

Dr. Kouba návrh představil. Do SP budou zapojeni AP z dalších pracovišť, zejména germanisté, 
dále také religionisté a historici. V minulém týdnu proběhla diskuse mezi dr. Koubou a doc. 
Markem nad připomínkami ze strany ÚHV. Návrh akreditace byl následně upraven, zapojení 
historiků (výuka, státnicové otázky) bude v nové verzi návrhu 25%, do programu budou v nové 
úpravě zapojeni religionisté.  

Následovala diskuse: 

Dr. Jaklová se k návrhu SP vyjádřila za germanisty, ocenila rychlost přípravy a stávající i 
budoucí spolupráci na tomto programu.  

Dr. Prchal upřesnil stanovisko ÚHV. Katedra nepovažuje tento SP za konkurenční, jednání 
proběhla zejména z důvodu obav, aby nebyla ohrožena institucionální akreditace historických 
SP.  

Doc. Černá – jedná se o filologický SP – některé státnicové předměty neodpovídají profilu 
filologického oboru, dále je zařazen předmět základy slavistiky, předmět základy germanistiky 
ale pak chybí.  

Dr. Grygar navrhuje sjednotit formální úpravu, například sjednocení literatury (str. 44). 
Navrhuje zařadit ukrajinská témata, případně základy jazyka. Dr. Pató nabídla stávající 
literárně-komparativní předmět Kulturní fenomén střední Evropy vyučovaný v rámci 
akreditovaného BSP Historicko-literární studia, který kontextualizuje mj. i literaturu historické 
Bukoviny a Haliče.    
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Mgr. Viková navrhla doplnit program o maďarštinu, případně francouzštinu, případně také 
romštinu. Dále se řešila otázka výuky stěžejních jazyků. Bc. Lavrenčíková z vlastní zkušenosti 
studia slavistiky potvrzuje, že 3 semestry výuky a zejména povinná semestrální stáž v dané 
destinaci dostačují k zvládnutí jazyka na požadované odborné úrovni. 

Dr. Kouba se k jednotlivým připomínkám vyjádřil, některé navrhované úpravy nejsou 
z personálních důvodů (úvazkové vytížení kolegů) uskutečnitelné.  

Dr. Horálek jednal s kolegy na univerzitě na Tchaj-wanu, kteří projevili zájem o tento program 
a o spolupráci v jeho rámci. 

 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal návrh žádosti o udělení 
akreditace bakalářského studijního programu Středoevropská studia – bez specializací 
Hlasování:  14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
 
Dr. Kouba poděkoval senátu za projednání návrhu žádosti. 
 
 
7.Různé 

Předsedkyně senátu informovala senátory o petici na podporu humanitních a sociálněvědních 
oborů, která vznikla na půdě FF UP. Výzva na podporu humanitních a sociálněvědních oborů - 
Petice.com 

 

 

V Pardubicích 29. 6. 2022 

Marta Pató, v. r. 
předsedkyně AS FF UPCE 

 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.petice.com/vyzva_na_podporu_humanitnich_a_socialnvdnich_obor?uv=43797667
https://www.petice.com/vyzva_na_podporu_humanitnich_a_socialnvdnich_obor?uv=43797667
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